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As with all scripture passages, it is some of the little details that help us to understand
the message.

Lets look at the elements in this story....
● Jesus is approaching the city, and there is a crowd with him.
● We have a widow whose son has died.
● There is a large crowd of people with the widow.
● Jesus sees her.

We also need to remember that Torah, the law of Israel, says Israel shall care for the
widow and the orphan.  If Israel did not, then God would make widows and orphans of
them.

And the reality...this woman was in a very dangerous situation.
Without husband or Son, she had very little hope.  She would not be able to earn
money.  She would not be able to support herself.  She was in essence walking dead.
How is that for care?  She could beg...but that would still be considered a sinful
condition.

Jesus sees her.

This is not just a sight with eyes, but he a inner sight.
He sees this woman for who she is; a child of God, a vulnerable person in danger.
Thus, he acts, in fulfillment of the law.  He cares for this widow by giving her back her
son, who will take care of her.

Jesus sees her as the Father sees her.  He doesn’t see her as a burden on society.
He doesn’t see her a someone who is merely grieving a loss.  He sees the human
person.  He sees a person in need.

By this miracle, he challenges all there to see as well.  He challenges the crowd to
truly fulfill the law.

This passage speak then of two powerful messages!
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First...this almighty, all powerful God sees us.  God truly sees us.

It is so hard at times to believe this, when the universe just seems so cold and
impersonal.  We can feel so meaningless, so miniscule.

It is so easy to feel left out, isolated, alone.

God sees us.  No matter how cold and uncaring the world appears, God sees us, you
and me, and all persons.  No one person is forgotten.  God sees each of us for who
we are and who we are to become.

God sees the very need within us and God has acted so that our truest needs can be
taken care of.

Trust in this sight can be difficult...but when we believe, even in the most difficult
times, then we truly live.  I think of Jesus in the Garden and on the Cross.

Which then leads us to our mission and the second part of this powerful message:  if
God sees the person, then we too are called to see the person.  WE become the
agents by which God acts for each person.

WE especially as Christians and Catholics have this added responsibility, this mission
to look at each individual that is before us, and to see the human person.

It is sinful to do otherwise:  to see an object.

We must always be on guard that we do not fall into this trap: especially with the poor,
the immigrant, the widows and widowers; the foreigner.

A lot of rhetoric I hear around immigration borders on sin; people calling others
“illegal” “users”

A lot of our problems in society is because we fail to see people as people.  Thus we
are more willing to pay unjust salaries, lay people off, abort children;  this is why there
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is domestic violence, pornography, poverty.

When the Catholic Church and the Christian community has shined and and been a
beacon of light to the crowds of this world has been when we have seen people, truly
seen people and served them; rescued them.

It was the church that initially set up hospitals, universities, and schools.

It was the church that took care of the poor; that spoke up for the rights of people!
Forcing society to see people as people, and not mere objects to be used, abused
and thrown away, all for our own comfort and to provide cheap things for us.

We must look around and see those in need.

There are people in need in our community; wounded because of violence, death; and
wounded by their own selfinterests and inability to see beyond themselves.

This world is wounded.

I think that the best “act” that we as Christians, as Catholics, can do is to see people,
see the person.

If we can can see the body and blood of Christ in bread and wine, can we not also see
a human person in need in front of us?
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A ver la mensaje en las pasaje de la biblia, se necesita a dar atención a las detailles.

Dejanos ver los elementos en esta historia.
Jesús está acercando una ciudad con mucha gente
hay una viuda y su hijo ha muerto
hay mucha gente con ella
Jesús la ve a ella.

También, necesitamos a recordar que el Torá, la ley de Israel, mandó que Israel
cuida los viuda y los huerfanos.  Si Israel no lo hice, pues, Dios va a hacer viudas y
huefanos de Israel.

y la realidad...esta mujer está en una situación peligro.  Sin esposo y hijo, ella falta la
esperanza.  Por costumbres de la comunidad, ella no podría ganar dinero.  Ella no
podría a cuidarse.  En esencia, ella era una muerta camina.  ¿este es honorando la
ley?

Pero Jesus la ve a ella.

No solamente con los ojos, pero este es una vista interior.

Él ve esta mujer para quien ella es; una hija de Dios, una persona vulnerable.  Por
eso, Él actua, para cumplir la ley.
Él cuide para la viuda por dando a ella su hijo.  El hijo podría a cuidarse a ella.

Jesús la ve a ella como el Padre la ve a ella.
Él no la ve a ella como una carga en la sociedad.
Él no la ve a ella como solamente una persona en luto.
Él ve una persona, la pena de ella; la necesidad dentro de ella.

Por este milagro, Él dé un reto a la mucha gente que estaba allí:  un reto a ver como
Él ve.

Entonces, en este pasaje, hay dos mensajes poderosos.

Primero...Dios todopoderoso, omnipotente, creador de todos, nos ve a nosotros.
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El Padre del cielo nos ve cada de nosotros como personas.

Este es nuestra fe y salvación.

No importa que frio el universo parece; no importa que indiferente el mundo
parece...Dios nos ve.  Tú, yo, todos.
No persona sea olvidado.

Dios ve la necesidad dentro de nosotros y Dios ha actuado de manera que nuestras
necesidades más verdaderas pueden ser satisfechas.

La confianza es este vista de Dios sea díficil..pero cuando creemos en este, aún en
los tiempos más díficil, pues, podremos a vivir.
Pienso de Jesús en el jardín y por la cruz.

Entonces, por este fe, recibimos nuestra misión y la segunda mensaje poderosa:  Si
Dios ve la persona, nosotros somos a ver la persona también.

Nuestra mision, como el cuerpo de cristo, la iglesia, es para ver cada persona como
una persona y actue para ayudar la persona.

La vista del mundo es para ver humanos como objetos:  cosas.  Cosas para ganarme
más dinero, a proveerme la comodidad; cosas que son peligroso.
Por eso, hay los pecados de la pobreza, los salarios injustos, abortos, violencia,
pornografia, descriminación, la guerra.

Nosotros, como católicos, debemos estar alerto para no a caer en este vista.
Cuando decimos los chismes, cuando estamos codiciosos, pues, hemos caido.

Cuando la iglesia católica  y la comunidad cristiana ha brillado y ha sido una luz a la
mucha gente de este mundo es cuando hemos visto personas en necesidad.  Es
cuando hemos gritado al mundo para ver personas.  Cuando hemos rescatado otros,
servido a los otros.

En el pasado fue la iglesia que instituido los hospitales, las universidades y
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educación,

La iglesia fue instrumental en llamando para los derechos de los trabajadores, para
salarios justos, días de descanso, protección en los lugares de trabajo.

Ministros caminó para derechos civiles en este pais...Cesar Chavez fue católico,
llamando para la protección de trabajadores migrantes.

Debemos continuar este misión, este mandato de Dios.

Debemos mirar nos rodea y ver personas.

Porque hay personas en necesidad en este comunidad:  heridos; heridos por la
violencia, la muerte, y la falta de finanzas; heridos por sus egos.

El mundo sea herido.

Pienso que la obra mejor que nosotros como los Católicos podemos hacer es para
ver personas como personas.

Si podemos ver el cuerpo y la sangre de Cristo en el pan y vino, no podemos ver la
persona humana enfrente de nosotros?


